
SESIÓN ORDINARIA CELEBRADA POLO PLENO DO CONCELLO 0 DÍA 
24 - FEBREIRO - 2005 

ORDE DO DIA 

APROBACIÓN DAS ACTAS DAS SESIÓNS ANTERIORES. 
DAR CONTA DE EXPEDIENTE DE MODIFICACIÓN DE CRÉDITO 
APROBACION DE FOLLAS DE APRECIO DO EXPEDIENTE DE EXPROPIACIÓN FORZOSA 
"AREA RECREATIVA DE CEDEIRA". 

DAR DE BAIXA NO INVENTARIO MUNICIPAL DE BENS TRAMO DO CAMIÑO SENDEIRO 
DO SUBIDO, CHAPELA. 
CORRECCIÓN DE ERROS NO DOCUMENTO DAS NORMAS SUBSIDIARIAS DE 
PLANEAMENTO DE AMBITO MUNICIPAL. 
ACTIVIDADE DE CONTROL DO PLENO: 

6.- DAR CONTA DE RESOLUCIÓNS DA ALCALDÍA E CONCELLEIROS DELEGADOS. 
7.- MOCIÓNS: 

74).- MOCIÓN Do B.N.G. SOBRE O DÍA INTERNACIONAL DA MULLER.- 
7.2).- MOCIÓN DO PSDEG-PSOE SOBRE O 8 DE MARZO, DÍA INTERNACIONAL DA MULLER.- 

7.3).- MOCION DO PSdeG-PSOE SOBRE O DÍA OFICIAL DA MEMORIA DO HOLOCAUSTO E 
PREVENCION DOS CRIMES CONTRA A HUMANIDADE.- 
7.4.- MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PSdeG-PSOE SOBRE A ENTRADA EN VIGOR DO 
PROTOCOLO DE KIOTO.- 

ROGOS E PREGUNTAS. 
Na Casa do Concello de Redondela, sendo as vinte horas do día vintecatro de febreiro de dous mil 

cinco, baixo a Presidencia do Sr. Alcalde, D. XAIME REI BARREIRO e a asistencia dos/as Sres/as 
Concelleiros/as: D. EDUARDO JOSÉ REGUERA OCAMPO, D. EMILIO GONZÁLEZ IGLESIAS, D'. 
LAURA LAGO ALLER, D‘. MÓNICA CARREIRA COUÑAGO, D‘. CARMEN RODRÍGUEZ CUNHA, D. 
CARLOS GONZÁLEZ FERNÁNDEZ, D. MANUEL IGLESIAS CARRERA, D‘. FRANCISCA CANAL 
GÓMEZ, D. JUAN 'I'IZÓN CABALEIRO, D. RODOLFO PATO GARCIA, D. ANTÓN DÍAZ MOURELLE, 
D‘. M' DEL CARMEN AMOEDO DASILVA, D. JAIME DARRIBA VILAS, D. FERMÍN ALFAYA PAZ, D. 
XOSÉ CARLOS PAZOS DOCAMPO, D‘. CECILIA PÉREZ ORXE, D‘. PURIFICACIÓN SERRANO 
CAVIEDES, D. ALEJANDRO BASTOS FERNÁNDEZ, D’. HERMINDA QUELLE FERNÁNDEZ, e D. MANUEL PÉREZ PARDO, actuando como Secretaria a Secretaria da Corporación DONA. ANA ISABEL 
DEL CERRO DEL RIO, constítúese O Pleno do Concello, en sesión ordinaria, conforme á convocatoria e de 
acordo coa Orde do Día. 

Antes de iniciar o debate e aprobación, no seu caso, dos asuntos incluídos na orde do día, o Sr. 
Alcalde manifesta en nome da Corporación a dor e mailo pesar polo afundimento do pesqueiro "Siempre 
Casina", xunto coa solidariedade coas familias dos mariñeiros; así mesmo acórdase, por unanimidade dos 
presentes, dar traslado do presente acordo á Confraría de Pescadores, e ás embaixadas dos países de orixe das 
víctimas do naufraxio.
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De seguido, gárdase un minuto de silencio. 

A Presidencia declara aberta a sesión, en primeira convocatoria, procedéndose a trata-los puntos da 
Orde do Dia.- 

1.- APROBACIÓN, DAS ACTAs DAS sEsIóNs ANTERIORES.- 
Non se formulan observacións, e o Pleno do Concello, en votación ordinaria e por 

unanimidade dos/as seus membros presentes, sendo dezaoito votos a favor (8 do PSdeG-PSOE, 5 do PP, 3 do 
BNG, l de RA e l de EU-IU), acorda prestar aprobación ás actas das sesións celebradas con carácter 
extraordinario o día 25 de xaneiro de 2005, con carácter ordinario o 27 de xaneiro de 2005, e extraordinario o 
7 de febreiro de 2005.- 

2.- DAR CONTA DE EXPEDIENTE DE MODIFICACIÓN DE CRÉDITO.- 
Non se formulan observacións, e o Pleno do Concello, dase por enterado do expediente de 

modificación de créditos 1/05.- 

'3.- APROBACIÓN DE FOLLAS DE APRECIO DO EXPEDIENTE DE 
EXPROPIACION FORZOSA "AREA RECREATIVA DE CEDEIRA".- 

ANTECEDENTES .- 

Dictámenes (nove) da Comisión Informativa de Economia, Facenda e Patrimonio de data 22 
de febreiro de 2005, que transcritos dín: 

"Vista a Folla de Aprecio presentada, a requerimento desta Administración Municipal 
expropiante, polo propietario da finca n° l da relación de béns e dereitos de necesaria ocupación para a 
execución das obras de "CREACIÓN DUNHA ÁREA RECREATIVA DE ESPARCIMENTO EN 
CEDEIRA", e sometida a mesma a informe dos servicios técnicos municipais. 

Deliberación: 

(. . .) 

Votación e dictame: 

A Comisión informativa de economía, facenda e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (3), do BNG (2), do Gmpo Municipal de RA (l), e a 
abstención do Grupo Municipal do PP (3), emite o dictame seguinte: 

PRIMEIRO.- Non aceptar a Folla de Aprecio presentada por DONA. ELENA MAESTU AMOEDO, 
referente á valoración da finca n° l da relación de bens e dereitos de necesaria ocupación para a obra de 
referencia, que cifra na cantidade de 95.580,10 Euros. 

SEGUNDO.- Aprobar a Folla de Aprecio formulada polos servicios técnicos municipais referente á 
finca antes reseñada na que, en base aos criterios de valoración do solo, se cifra en 49.487,05 Euros, 
notoriamente dispar á proposta formulada polo expropiado. 

TERCEIRO.- Dar traslado desta última ó expropiado para que no prazo de dez días poida aceptala, 
neste caso entenderase concluído o expediente de prezoxusto, procedéndosc ó abono sen necesidade de novo 
acordo. Se a Folla fose rechazada darase traslado do Expediente ó Xurado Provincial (ou órgano autonómico 
correspondente) do que en representación municipal fonnará parte o Arquitecto Municipal."



"Vista a Folla de aprecio presentada, a requerimento desta Administración municipal expropiante 
polo propietario da finca n° 2 da relación de bens e dereitos de necesaria ocupación para a execución das obras 
de "creación dunha área recretativa de esparcímento en Cedeira", e sometida a mesma a informe dos servicios 
técnicos municipais. 

Deliberacíón 
(. . .). 

Votación e dictame: 

A Comisión Informativa de economía, facenda e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/aj 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (3), do BNG "), do Grupo Municipal de RA (l), e 
abstención do Grupo Municipal do PP (3), emite o dictame seguinte: 

PRIMEIRO.- Non aceptar a Folla de aprecio presentada por DONA. ESMERALDA ESTEIRO AMOEDO, referente á valoración da finca n° 2 da relación de bens e dereitos de necesaria ocupación para ai 
obra de referencia, que cifra na cantidade de 29.609,58 euros. 

SEGUNDO.- Aprobar a Folla de aprecio formulada polos servicios técnicos municipais referente á finca antes reseñada na que, en base ós criterios de valoración de solo, se cifra en 13.813,80 euros, 
notoriamente dispar á proposta fonnulada polo expropiado. 

TERCEIRO.- Dar traslado desta última ó expropiado para que no prazo de dez días poida acepta-la, 
este caso entenderase concluído o expediente de prezoxusto procedéndose ó abono sen necesidade de novo 
acordo. Se a Folla fose rechazada darase traslado do Expediente ó Xurado Provincial (ou órgano autonómico 
correspondente) do que en representación municipal formará parte o Arquitecto Municipal." 

"Vista a Folla de aprecio presentada, a requerimento desta Administración municipal expropiante, 
polo propietario da finca n° 3 da relación de bens e dereitos de necesaria ocupación para a execución das obras 
de "creación dunha área recreativa de esparcímento en Cedeira", e sometida a mesma a informe dos Servicios 
técnicos municipais, 

Deliberación 

(. . .). 

Votación e dictame: 

A Comisión informativa de economía, facenda e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres./as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (3), do BNG (2), do Grupo Municipal de RA (l), e a 
abstención do Grupo Municipal do PP (3), emite o dictame seguinte: 

PRIMEIRO.- Non aceptar a Folla de aprecio presentada por D. FRANCISCO CAMPOS QUElMALlNOS, referente á valoración da finca n° 3 da relación de bens e dereitos de necesaria ocupación 
para a obra de referencia, que cifra na cantidade de 29.661,35 euros. 

SEGUNDO-Aprobar a Folla de aprecio formulada polos servicios técnicos municipais referente á finca antes reseñada na que, en base ós criterios de valoración do solo, se cifra en 13.837,95 euros, 
notoriamente dispar á proposta fonnulada polo expropiado. 

TERCEIRO.- Dar traslado desta última ó expropiado para que no prazo de dez días poida aceptala, 
neste caso entenderase concluído o expediente de prezoxusto procedéndose ó abono sen necesidade de novo 
acordo. Se a Folla fose rechazada darase traslado do Expediente ó Xurado Provincial (ou órgano autonómico 
correspondente) do que en representación municipal formará parte o Arquitecto Municipal."
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"Vista a Folla de aprecio presentada, a requerimento desta Administración Municipal expropiante, 
polo propietario da finca n° 4 da relación de bens e dereitos de necesaria ocupación para a execución das obras 
de "creación dunha área recreativa de esparcimento en Cedeira", e sometida a mesma a informe dos servicios 
técnicos municipais. 

Deliberación 

ç...) 
Votación e dictame: 

A Comisión Informativa de economía, facenda e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (3), do BNG ( 2), do Grupo Municipal de RA (l), e a 
abstención do Grupo Municipal do PP (3), emite o dictame seguinte: 

' 
PRIMEIRO.- Non aceptar a Folla de aprecio presentada por HERDEIROS DE JESUS FERNÁNDEZ 

PENI, referente á valoración da finca n° 4 da relación de bens e dereitos de necesaria ocupación para a obra de 
referencia, que cifra na cantidade de 21.120,12 euros. 

SEGUNDO.- Aprobar a Folla de aprecio formulada polos servicios técnicos municipais referente á 
finca antes reseñada na que, en base ós criterios de valoración do solo, se cifra en 9.853,20 euros, notoriamente 
dispar á proposta formulada polo expropiado. 

TERCEIRO.- Dar traslado desta última ó expropiado para que no prazo de dez días poida aceptala, 
neste caso entenderase concluido o expediente de prezoxusto, procedéndose ó abono sen necesidade de novo 
acordo. Se a Folla fose rechazada darase traslado do Expediente ó Xurado Provincial (ou órgano autonómico 
correspondente) do que en representación municipal formará parte o Arquitecto Municipal." 

"Vista a Folla de aprecio presentada, a requerimento desta Administración municipal expropiante, 
polo propietario da finca n° 5 da relación de béns e dereitos de necesaria ocupación para a execución das obras 
de "creación dunha área recreativa de esparcimento en Cedeira", e sometida a mesma a infonne dos servicios 
técnicos municipais. 

Deliberación: 

(. . .) 

Votación e dictame: 

A Comisión Infonnativa de economía, facenda e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (3), do BNG (2), do Grupo Municipal de RA (l), e a 
abstención do Grupo Municipal do PP (3), emite o dictame seguinte: 

PRIMEIRO.- Non aceptar a Folla de aprecio presentada por D. MAXIMO OTERO GARCIA, 
referente á valoración da finca n° 5 da relación de bens e dereitos de necesaria ocupación para a obra de 
referencia, que cifra na cantidade de 25.313,08 euros. 

SEGUNDO.- Aprobar a Folla de aprecio fonnulada polos servicios técnicos municipais referente á 
finca antes reseñada na que, en base ós criterios de valoración do solo, se cifra en 11.809,35 euros, 
notoriamente dispar á proposta formulada polo expropiado. 

TERCEIRO.- Dar traslado desta última ó expropiado para que no prazo de dez día poida aceptala, 
neste caso entenderase concluído o expediente de prezoxusto procedéndose ó abono sen necesidade de novo 
acordo. Se a Folla fose rechazada darase traslado do Expediente ó Xurado Provincial (ou órgano autonómico 
correspondente) do que en representación municipal formará parte o Arquitecto Municipal."



"Vista a Folla de aprecio presentada, a requerimento desta Administración municipal expropiante, 
polo propietario da finca n° 6 da relación de bens e dereitos de necesaria ocupación para a execucíón das obras 
de "creación dunha área recreativa de esparcimento en Cedeira", e sometida a mesma a infonne dos servicios 
técnicos municipais. 

Deliberación 

(m) 

Votación e dictame: 
A Comisión informativa de economía, facenda e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 

Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG.PSOE (3), do BNG (2), do Grupo Municipal de RA (l), e a 
abstención do Grupo Municipal do PP (3), emite o dictame seguinte: 

r 
PRIMEIRO.- Non aceptar a Folla de aprecio presentada por D'. M' DEL CARMEN ALONSO 

GONZALEZ, referente á valoración da finca n° 6 da relación de bens e dereitos de necesaria ocupación para a 
obra de referencia, que cifra na cantidade de 16.098,92 euros. 

SEGUNDO.- Aprobar a Folla de aprecio formulada polos servicios técnicos municipais referente á 
finca antes reseñada na que, en base ós criterios de valoración do solo, se cifra en 7.510,65 euros, notoriamente 
dispar á proposta formulada polo expropiado. 

TERCEIRO.- Dar tralsado desta última ó expropiado para que no prazo de dez días poida aceptala, 
neste caso entenderase concluído o expediente de prezoxusto, procedéndose ó abono sen necesidade de novo 
acordo. Se a Folla fose rechazada darase traslado do Expediente ó Xurado Provincial (ou órgano autonómico 
correspondente) do que en representación municipal formará parte o Arquitecto Municipal." 

"Vista a Folla de aprecio presentada, a requrimento desta Administración municipal expropiante, polo 
propietario da finca n° 7 da relación de bens e dereitos de necesaria ocupación para a execución das obras de 
"creación dunha área recreativa de esparcimento en Cedeira", e sometida a mesma a informe dos servicios 
técnicos municipais. 

Deliberación 

(...) 

Votación e dictame: 

A Comisión informativa de economía, facenda e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres./as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (3), do BNG (2), do Grupo Municipal de RA (l), e a 
abstención do Grupo Municipal do PP (3), emite o dictame seguinte: 

PRIMEIRO.- Non aceptar a Folla de aprecio presentada por D. MANUEL PÉREZ FERVENZA, 
referente á valoración da finca n° 7 da relación de bens e dereitos de necesaria ocupación para a obra de 
referencia, que cifra na cantidade de 18,03 euros/m2. 

SEGUNDO.- Aprobar a Folla de aprecio fonnulada polos servicios técnicos municipais referente á 
finca antes reseñada na que, en base ós criterios de valoración do solo, se cifra en 23 euros/m2 ( 7.148,40 
euros), notoriamente dispar á proposta formulada polo expropiado. 

TERCEIRO.- Dar traslado desta última ó expropiado para que no prazo de dez días poida aceptala, 
neste caso entenderase concluído o expediente de prezoxusto, procedéndose ó abono sen necesidade de novo 
acordo. Se a Folla fose rechazada darase traslado do expediente ó Xurado Provincial (ou órgano autonómico 
correspondente) do que en representación municipal formará parte o Arquitecto Municipal".
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"Vista a Folla de aprecio presentada, a requerimento desta Administración municipal expropiante, 
polo propietario da finca n° 8 da relación de béns e dereítos de necesaria ocupación para a execución das obras 
de "creación dunha área recreativa de esparcimento en Cedeira", e sometida a mesma a informe dos servicios 
técnicos municipais. 

Deliberación 

(...) 

Votación e dictame: 

A Comisión Informativa de Economía, facenda e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (3), do BNG (2), do Grupo Municipal de RA (l), e a 
abstención do Grupo Municipal do PP (3), emite o doctame seguinte: 

PRIMEIRO.- Non aceptar a Folla de aprecio presentada por D‘. ESMERALDA ESTEIRO AMOEDO, 
referente á valoración da finca n° 8 da relación de béns e dereítos de necesaria ocupación para a obra de 
referencia, que cifra na cantidade de 24.337,63 euros. 

SEGUNDO.- Aprobar a Folla de aprecio formulada polos servicios técnicos municipais referente á 
finca antes reseñada na que, en base os criterios de valoración do solo, se cifra en 12.143,63 euros, 
notoriamente dispar á proposta fonnulada polo expropiado. 

TERCEIRO.- Dar traslado desta última ó expropiado para que no prazo de dez días poida aceptala, 
neste caso entenderase concluído o expediente de prezoxusto procedéndose ó abono sen necesidade de novo 
acordo. Se a Folla fose rechazada darase traslado do Expediente ó Xurado Provincial (ou órgano autonómico 
correspondente) do que en representación municipal formará parte o Arquitecto Municipal." 

"Vista a Folla de aprecio presentada, a requerimento desta Administración municipal expropiante, 
polo propietario da finca n° 9 da relación de bens e dereítos de necesaria ocupación para a execución das obras 
de "Creación dunha área recreativa de esparcimento en Cedeira", e sometida a mesma a informe dos servicios 
técnicos municipais. 

Delíberación 

(. . .) 

Votación e dictame: 

A Comisión Informativa de economía, facenda e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (3), do BNG 2), do Grupo Municipal de RA (l), e a 
abstención do Grupo Municipal do PP (3), emite o dictame seguinte: 

' 
PRIMEIRO.- Non aceptar a Folla de aprecio presentada por HERDEIROS CLEMENTE 

FERNANDEZ OTERO, referente á valoración da finca n° 9 da relación de béns e dereítos de necesaria 
ocupación para a obra de referencia, que cifra na cantidade de 52.878,00 euros. 

SEGUNDO: Aprobar a Folla de aprecio formulada polos servicios técnicos munícipais referente á 
finca antes reseñada na que, en base ós criterios de valoración do solo, se cifra en 3l.48l,78 euros, 
notoriamente dispar á proposta formulada polo expropiado. 

TERCEIRO.- Dar traslado desta última ó expropiado para que no prazo de dez días poida aceptala, 
neste caso entenderase concluído o expediente de prezoxusto, procedéndose ó abono sen necesidade de novo 
acordo. Se a folla fose rechazada darase traslado do Expediente ó Xurado Provincial (ou órgano autonómico



correspondente) do que en representación municipal formará parte o Arquitecto Municipal." 

INTERVENCIÓNS.- 

- A voceira do PP, D‘. Francisca Canal Gómez, solicita deixar sobre a mesa este punto para poder 
estudalo detidamente. 

- O Sr. Alcalde manifesta que non vai dilatar este punto, por canto se chegou a acordo cos vecíños. 
Ofrécelle á voceira do PP as explicacións que precise. 

- Contesta a Sra. Canal Gómez, que non precisa explicacións da Alcaldía, unicamente solicita máis 
tempo para estudar o expediente. 

- Remata as intervencións o voceiro do PSdeG-PSOE, D. Emilio González Iglesias, manifestando que 
o obxecto da expropiación é a realización dunha área recreativa moi necesaria en Cedeira; neste momento 
existe un acordo cos veciños, que pode frustarse se se demora a aprobación das valoracións que hoxe tráense a 
esta sesión. 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

O Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría absoluta do número legal dos seus membros, 
sendo trece votos a favor (8 do PSdeG-PSOE, 3 do BNG, l de RA e l de EU-IU), e cinco abstencións (5 do 
PP), acorda aproba-los dictames da Comisión Infonnativa de Economía, Facenda e Patrimonio transcritos.- 

4.- DAR DE BAIXA NO INVENTARIO MUNICIPAL DE BENS TRAMO DO CAMIÑO 
SENDEIRO D0 SUBIDO, CHAPELA.- 

ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Economía, Facenda e Patrimonio de data 22 de febreiro de 2005, 
que transcrito dí: 

"Vistas as instancias de datas 2/04/04 e 2/07/04, presentadas por D. LUIS LÓPEZ PÉREZ, na que 
solicita modificar o Inventario Municipal de Bens no sentido de dar de baixa un tramo do camiño denominado 
Camiño do Subido Interior e dous tramos de camiño, un pertencente ó Sendeiro de Penisal 2 e outro 
pertencente ó Sendeiro do Subido. 

Visto o informe de data 20/10/04 emitido por Longo Ansa y Asociados (Laya), empresa encargada da 
revisión do Inventario de Bens Municipais. 

Visto así mesmo o informe de data 21/02/05, emitido polos Servicios Técnicos Municipais. 

Deliberación: 

(...) 

Votación e dictame: 

A Comisión informativa de economía, facenda e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (3), do BNG (2), do Grupo Municipal de RA (l), e do 
Grupo Municipal do PP (3), emite o dictame seguinte: 

PRIMEIRO.- Dictaminar favorablemente a baixa do Inventario de Bens Municipais do tramo do
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Camiño de Subido Interior que se atopa dentro da propiedade de D. Luis López Pérez, xa que se acredita 
documentalmente que se trata da súa propiedade e verificouse entre os veciños. 

SEGUNDO.- Dictaminar desfavorablemente a baixa do Inventario de Bens Municipais do sinalado na 
instancia de D. Luis López Pérez no referente á baixa de dous tramos de camiño, un no Sendeiro do Penisal n° 
2 e outro no Sendeiro do Subido, por non acreditarse documentalmente que se trata de propiedades privadas." 

VOTACIÓN E ACORDO.- 
Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno acorda por unanimidade dos seus membros presentes, 

sendo dezaoito votos a favor (8 do PSdeG-PSOE, 5 do PP, 3 do BNG, l de RA e 1 de EU-IU), aprobar o 
dictame da Comisión Informativa de Economia, Facenda e Patrimonio anteriormente transcrito.- 

5.- CORRECCIÓN DE ERROS NO DOCUMENTO DAS NORMAS SUBSIDIARIAS DE 
PLANEAMENTO DE AMBITO MUNICIPAL.- 

ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Urbanismo de data 22 de febreiro de 2005, que transcrito dí: 

"ANTECEDENTES 

Con data 6 de novembro de 1987 aprobaronse definitivamente, por acordo da Comisión Provincial de 
Urbanismo, as Normas Subsidiarias de Planeamento de Ambito Municipal de Redondela, téndose publicadas 
no Boletín Oficial da Provincia n” 85 de 14 de abril de 1988. 

A documentación grafiada realizouse sobre cartografia a esc l:5000, e para os planos de detalle, a esc. 
l:2000, sobre plano parcelaria do Instituto Xeográfico e Catastral. 

No transcurso da vixencia das devanditas Normas téñense observado reiterados erros nas parcelas 
grafiadas, contradiccións entre os planos a escala l:5000 e 122000, erros de calificación por mal grafiado das 
bases, ou ben contradiccións entre a realidade e a documentación das nonnas. 

Na súa virtude, e a vista dos expedientes promovidos polos particulares que logo se citan e dos 
informes técnicos e xurídicos, favorables, obrantes nos respectivos expedientes, a comisión informativa de 
urbanismo, en votación ordinaria e por unanimidade dos seus membros presentes, estimou oportuno 
dictaminalos favorablemente e en consecuencia propoñer ó Concello Pleno a corrección dos seguintes erros no 
documento das Normas Subsidiarias de Planeamento de Ambito Municipal de Redondela. 

1) MODIFICACIÓN DO PARCELARIO 
l.l).- PROPOSTA 

Proponse a corrección dos erros detectados no gratiado dos planos a escala l:2000 sínalados e xustificados 
polos propietarios afectados. 

l.2).- XUSTIFICACIÓN DA PROPOSTA 
O artigo 105.2) da Lei 30/1992, de 26 de novembro, modificada pola Lei 4/1999, di “As administracións 
públicas poderán, asi mesmo, rectiñcar en calquera momento, de oficio ou a instacia dos interesados, os erros 
materiais, de feito ou aritméticos existentes nos seus actos", e por outra banda na Nonnativa e Ordenanzas das 
Normas Subsidiarias de Planeamento de Ambito Municipal, no seu artigo 1 1.3 establecese: si se deran 
contradiccións entre o plano e a realidade prevalecerá esta última. Polo tanto procede a modificación do plano



parcelario recollendo a realidade existente. 

l.3).- CONXUNTO DE PARCELAS QUE SE PROPÓN MODIFICAR 
- D. Pilar Nogueira Crespo e outros, parcela situada en Cabeiro, por contradición entre o grafado no plano P-l6 
a escala l:2000 e a realidade, de acordo coa documentación adxunta na que ñgira incorporado plano de 
deslinde asinado polo arquitecto José Herrero García e visado polo COAG con data 23.12.04. 

- D. Santiago Oitaven Farrapeira, parcela situada en Rande, Cederia, por contradición entre o grafado no plano 
P-3 a escala 1:2000 e a realidade, de acordo coa documentación adxunta na que figura incorporado plano de 
deslinde asinado pola arquitecta Almudena González Costas e visado polo COAG con data 13.01.05." 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno acorda por unanimidade dos seus membros presentes, 
sendo dezaoito votos a favor (8 do PSdeG-PSOE, 5 do PP, 3 do BNG, l de RA e l de EU-IU), aprobar o 
dictame da Comisión Infonnativa de Urbanismo anteriormente transcrito.- 

ACTIVIDADE DE CONTROL D0 PLENO: 
6.- DAR CONTA DE RESOLUCIÓNS DA ALCALDÍA E CONCELLEIROS DELEGADOS.- 
O Concello Pleno dase por enterado do contido das Resolucións da Alcaldía e dos Concelleiros 

Delegados dende o día 25 de xaneiro ata o 21 de febreiro de 2005.- 

7.- MOCIÓNS.- 

7.l).- MOCIÓN DO B.N.G. SOBRE O DÍA INTERNACIONAL DA MULLER.- 
ANTECEDENTES.- 

A Concelleira D’. Cecilia Pérez Orxe, explica o contido da moción de data 14 de febreiro de 2005, que 
transcrita dí: 

"É innegábel que a incorporación xeneralizada das mulleres ao mercado laboral supuxo un dos 
cambios socio-económicos máis relevantes nas últimas catro décadas que alterou radicalmente o mapa da 
desigualdade entre os xéneros, supondo avances incontestábeis para a sociedade en xeral e, en particular para 
as propias mulleres. 

Porén, a progresiva feminización do mercado de traballo é un proceso incompleto e sen consolidar 
(con avances e tamén retrocesos), toda vez, que o obxectivo do acceso pleno das mulleres á vida laboral e, en 
igualdade, tense mostrado como fuxidío e incerto. Así, a crise do emprego, o aumento e mantemento de altas 
taxas de desemprego, a crecente precariedade, a reestruturación, o declive do chamado estado de benestar, 
xunto coa pervivencia da tradicional división sexual do traballo -no que os ‘roles’ produtivo-reprodutivo 
aparecen atribuídos automática e respectivamente a homes e mulleres-, son algunhas das tendencias que na 
actualidade obstaculizan a conquista dunha verdadeira igualdade. 

En Galiza, as estatísticas reproducen e avalan fielmente a situación anteriormente relatada. Con efecto, 
abonda con sinalar que a unha elevada e preocupante taxa de desemprego (l3,5%) que supera en 2,57 puntos á 
media estatal (10,93%), os indicadores laborais femininos son especialmente negativos e intolerábeis: 19,1% de 
paro feminino, frente ao 9% de desemprego masculino (Datos do ano 2004, segundo a E.P.A.). Mais, para 
frenar ou —polo menos- paliar esta desigual situación, faise obrigado artellar políticas que incidan directamente
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na principal oríxe da mesma. Neste sentido, é ben sabido o tradicional rol asignado ás mulleres, respecto das 
actividades de asistencia dentro do fogar (traballo non remunerado) e que é esencial para a reprodución social, 
mais que non ten recoñecido un valor de mercado, cando é realizado por membros femininos da unidade 
familiar. E este un factor que opera como condicionante básico da participación das mulleres no traballo 
asalariado. Esa dupla actividade (remunerada e non remunerada) frena o avance cara a igualdade real entre 
homes e mulleres. Con efecto, o traballo “doméstico” destas últimas repercute sobre o seu traballo asalariado, 
segregándoas aos segmentos laborais máis precarios. Asemade, esa posición debilitada das mulleres no ámbito 
laboral contribúe a reforzar a división do traballo na esfera doméstica ao mantelas nunha situación de 
dependencia económica dos homes. A superación desta situación require actuar, simultaneamente nos dous 
ámbitos: o público e o privado; no privado, asegurando a corresponsabilidade e unha redistribución equitativa 
do traballo reprodutivo no interior das unidades de convivencia; no público, asegurando a corresponsabilidade 
da sociedade na reprodución social, coa implantación dunha rede suficiente de servizos públicos que substitúan 
boa parte do traballo que agora realizan as mulleres de fonna individual e privada. O obxectivo de aumentar a 
taxa de emprego feminino conleva, ineludibelmente, a necesaria dotación de fondos destinados, dunha parte, á 
incrementación de servizos e dispositivos de atención ás persoas dependentes, que libere -ao menos, 
parcialmente- ás futuras mulleres ocupadas, así como para o financiamento de campañas orientadas á mudanza 
de mentalidades, actitudes e roles sexistas. 

Paralelamente ao irrenunciábel obxectivo da igualdade entre homes e mulleres e á correspondente 
interdicción de toda discriminación por razón de xénero, Galiza precisa artellar medidas contra o 
despoboamento e o forte envellecemento da súa poboación e, concretamente contra o baixo crecemento da taxa 
de natalidade; cuestión, esta última, que debe ser relacionada coa débil situación económica das mulleres, tal e 
como o demostran todos os indicadores socio-económicos. 

A emblemática data do 8 de Marzo -Dia internacional das Mulleres- é unha boa ocasión para recordar, 
unha vez máis, a necesidade de arbitrar politicas eficaces contra a desigualdade feminina. 

Por todo o exposto, O Grupo Municipal do BLOQUE NACIONALISTA GALEGO presenta a 
seguinte Moción para a súa consideración e aprobación polo Pleno da Corporación Municipal. 

ACORDO
~~ 
~~ 

~ 
~~~

~~ 
~~~ 

1.- Esta Corporación comprométese á realización de políticas transversais de xénero que conleven a 
posta en prática de medidas de acción positiva, de cara á consecución dunha verdadeira igualdade de 
oportunidades e de trato entre homes e mulleres. 

2.- Esta Corporación impulsará a corresponsabilidade no ámbito familiar ou doméstico. Con tal 
obxectivo, 

a. Levará a cabo campañas orientadas á mudanza de mentalidades, actitudes e roles 
sexistas, con cursos de aprendizaxe de labores tradicionalmente femininas (cociña, limpeza, hixiene do 
fogar...) destinados a homes, e cursos de aprendizaxe e perfeccionamento que completen o proceso 
educativo e formativo das mulleres (informática, mecánica, electricidade...). 

b. Promoverá e reinvidicará das institucións públicas e, en colaboración coas ANPAS, a 
posta en prática de programas educativos e formativos nos Centros de Ensino, en materia de igualdade. 

3.- Esta Corporación impulsará servizos públicos de carácter asistencial que redunden nun maior 
benestar da sociedade en xeral e das mulleres, en particular. 

4.- Esta Corporación comprométese a velar pola eliminación de toda clase de discriminacións - 
tanto directas como indirectas- nos procesos de selección e contratación do persoal ao seu servizo." 

Sendo as 20:l0 horas incorpórase á sesión o Concelleiro D. RODOLFO PATO GARCÍA. 

INTERVENCIÓNS.-



- Inicia o debate a voceira do PP, D’. Francisca Canal Gómez, manifestando que está a favor desta e 
doutras mocións que se presenten a favor da muller, pero non se cree estas mocións, por canto con elas sucede 
o mesmo que co manifesto aprobado, previo acordo do Consello da Muller, o pasado 10 de novembro, no que 
se acordou gardar un minuto de silencio antes de cada sesión do Pleno polas víctimas de violencia de xénero, e 
nunca se ten cumprido. 

Tampouco entende que o grupo de goberno diga que queiran ampliar as políticas da muller, cando 
teñen a potestade de facelo a través do orzamento municipal, que a estas alturas aínda non ten aprobado. 

Está de acordo coa impartición de cursos, pero sempre que teñan como obxecto materias que 
interesen, e non suceda como o curso de albañilería do ano pasado que tivo que ser suspendido pola ausencia 
de alumnas. 

En canto ao servicio de asesoramento da muller, creado polo PP, non foi mellorado, e ata este ano non 
se solicitou o CIM, 

En relación cos docentes dos cursos e os asesores técnicos considera que non se pode limitar que estos 
servizos sexan prestados únicamente por mulleres. 

Demanda a instalación dunha Casa de acollida de mulleres. 

En resume, considera que o grupo de goberno debe deixar a demagoxia, ser máis serio e facer a 
política de muller que Redondela se merece. 

,Sendo as 20:15 horas incorpórase á sesión a concelleira DONA. HERMINDA QUELLE 
FERNANDEZ. 

- Contesta a concelleira delegada de Muller, D‘. Mónica Carreira Couñago, que os acordos do 
Consello da Muller son pluriais e non dun único partido; e no último Consello celebrado acordouse que o 
minuto de silencio se gardase nos plenos ordinarios, e unicamente sucedeu que no pasado Pleno foi esquecido. 

Non vindeiro orzamento vanse incrementar as partidas destinadas á muller. O asesoramento que se 
presta as mulleres si foi ampliado ó asesoramento laboral, que é financiado totalmente polo Concello. Polo que 
respecta ós criterios de selección, o delegado da Consellería manifestou que deben ser mulleres as que presten 
os servizos. 

En canto á casa de acollida existe un convenio coa Deputación Provincial, que non foi obxecto de 
modificación respecto ó servizo creado. 

- A concelleira do BNG, D‘. Cecilia Pérez Orxe, considera que a demagoxia faina o PP, que dí que 
creou o actual servizo de asesoramento, cando foi obxecto de ampliación no anterior mandato. Por outra banda, 
sinala que, moitas das medidas incluídas na moción, xa se levan facendo hai tempo neste Concello, que 
preocúpase por coñecer as necesidades das mulleres, e por mudar as mentalidades sexistas da sociedade, para o 
que se está a traballar nos centros de ensino. 

- O voceiro de EU-IU, D. Manuel Pérez Pardo, manifesta que os cursiños do Servicio de Igualdade xa 
se pideron tanto o ano pasado como este ano, e ao mellor se non os conceden e pola escasez do orzamento da 
Xunta para esta área; polo tanto, a voceira do PP debería ter máis coidado cando critica o orzamento municipal. 

En canto á casa de acollida indica que o sentido común impide poñer un piso en Redondela. 

- O voceiro de Redondeláns Adiante (RA), D. Alejandro Bastos Fernández, está a favor da igualdade 
da muller e da moción.
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- Responde a voceira do PP, D‘. Francisca Canal Gómez, que con esta moción o grupo de goberno 
evidencia as súas carencias. En canto ó piso, non ten porque ser en Redondela. 

Critica que no último Consello da Muller a concelleira do PSOE non levaba nada preparado e o PP si 
levaba unha moción. 

Sendo as 20:30 horas incorpórase á sesión o concelleiro D. ANTÓN DÍAZ MOURELLE. 

- A concelleira delegada de muller, D'. Mónica Carreira Couñago, considera que é unha contradicción 
o que dí a voceira do PP, porque admite que a casa non ten porque ir en Redondela e pode ir noutro sitio, pero 
dase a circunstancia que a casa xa existe noutro sitio. En canto ó Consello da Muller informa que na última 
sesión había dúas mocións, e unha aportación do seu grupo. 

- Pechou o debate a concelleira do BNG, D‘. Cecilia Pérez Orxe, criticando a demagoxia do PP que 
leva as mocións á prensa, antes de ser aprobadas no Concello, e sinalando que se se presenta esta moción e' 

porque todo o que se faga neste campo e' pouco. 

VOTACIÓN E ACORDO.- 
Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno acorda por unanimidade dos seus membros, sendo 

vinteún votos a favor (8 do PSdcG-PSOE, 7 do PP, 3 do BNG, 2 de RA e l de EU-IU). aprobar o texto da 
moción anterionnente transcrito.- 

7.2), M0_C_IÓN no PSDEQ-PS_QE song g g o; Manga, Qu ¡Nïsnuaggggrsmg 0,; MULLER.- 

ANTECEDENTES.- 

Moción do Grupo Municipal Socialista de data 22 de febreiro de 2005. asinada pola Concelleira de 
Muller D'. Mónica Carreira Couñago, que transcrita dí: 

"EXPOSICIÓN DE MOTlVOS.- O día 8 de mano é un día moi importante para as mulleres. E para 
toda a sociedade. O valor da igualidade, a loita contra a discriminación por razón de sexo. a necesidade de 
remover calquera obstáculo que impida que @s españois gocen das memas oportunidades. non só é un mandato 
constitucional no noso país, ademáis significa un compromiso coa defensa dos dereitos humanos. 

Estes obxectivos atópanse tamén vinculados a unha sociedade que aspira a cualificarse a sí mesma 
como xusta e democrática. Xusta, porque é de xustiza que todas e todos participemos dos mesmos dereitos e 
oportunidades. Democráctica, porque non poderíamos falar do vedadeiro "poder do pobo", si prescindimos 
dunha das súas metades. 

A conmemoración do día 8 de mano. Día internacional da Muller. proporciónanos a ocasión de 
recoñecer o tesón, o esfono e a crucial contribución a esta reivindicación de igualdade das asociacións 
defensoras dos dereitos da muller. 

Por elo e pola traxectoria de moitas mulleres comprometidas na defensa destes valores e destes 
dereitos, cremos que é imprescindible continuar avanzando por ese camiño, para consolidar as importantes 
transfonnacións sociais que estamos a vivir. e para desenrolar e impulsar as novas medidas de orde politico, 
social e de cambio de mentalidades, que nos acerquen ao obxectivo da igualdade. 

A manifestación máis dramática de desigualdade. que ainda haxe sofre a nosa sociedade, e a violencia



de xénero. O pasado 22 de decembro de 2004, foi aprobada definitivamente no Congreso dos Deputados, pon 
total unanimidade dos partidos políticos, a Lei Integral de medidas urxentes contra a Violencia de Xénero. 

O esforzo para concertar vontades e xerar un texto lexislativo que aborde en todos os seus aspecto 
este complexo e terrible fenómeno foi importante. Pero maior aínda terá que ser, o esforzo conxunto para poñe 
en práctica todas as medidas que a Lei prevé, por parte de todas as Administracións públicas e da propi 
sociedade. Xunt@s debemos conseguir que ningunha muller do noso país, polo feito de selo, se vex 
perseguida, maltratada ou asasinada. 

Constatamos ademáis que existen ainda en España, de maneira similar a outros países europeos do noso entorno, graves carencias básicas e estructurais, que impiden ao conxunto das mulleres desenvolver en 
plenitude os seus dereitos como cidadás. 

Esta é unha realidade que os poderes públicos, non só non podemos esquecer, senón que temos a 
obriga e a responsabilidade de poñer todos os mecanismos necesarios para que todos estes ostáculos á 
igualdade real e efectiva entre mulleres, desapareza. 

Por todo elo, convencidos de canto antecede, sometemos ao Pleno esta MOCIÓN para que este adopte 
os seguintes ACORDOS: 

l.- Colaborar dentro do marco competencial propio, co Goberno da Nación e co Goberno da Comunidade Autónoma de Galicia, na posta en marcha, de maneira rápida e eficaz, de todas as medidas 
previstas na Lei Integral de medidas urxentes contra a Violencia de Xénero, coa finalidade conxunta de 
erradicar da nosa sociedade, cantos antes, as agresións e os crimes contra as mulleres. 

2.- Solicitar ao Goberno da Nación que adopte todas as medidas necesarias para conseguir a igualdade 
de trato no emprego entre mulleres e homes, especialmente promovendo a incorporación á nosa lexislación das 
Directivas Comunitarias referidas a esta materia, co obxectivo de conseguir a igualdade, non só no acceso ao 
emprego, senón tamén, dentro xa do marco laboral, na promoción e ascensos, formación e reciclaxe, e sobre 
todo, na retribución. 

3.- Solicitar así mesmo ao Goberno da Nación unha iniciativa lexislativa, para avanzar dunha maneira 
significativa na conciliación da vida laboral e familiar, que consiga realmente liberar ás mulleres dun rol social 
firmemente asentado, segundo o cal elas son as coidadoras d@s fill@s, do fogar, e d@s dependentes 
prácticamente en exclusiva, no 94% dos casos e empregando unha media de seis horas diarias, segundo sinala o 
Libro Blanco da Dependencia, recentemente publicado. 

4.- Solicitar igualmente ao Goberno da Nación e ao Goberno da Comunidade Autónoma de Galicia, no marco das súas competencias, unha modificación da lexislación vixente, para estimular e facilitar a 
participación das mulleres nos ámbitos de toma de cesións, en correspondencia co seu peso demográfico, para 
conseguir unha democracia paritaria na confección de listas electorais e na elección de cargos de 
responsabilidade pública, por parte dos partidos políticos." 

INTERVENCIÓNS.- 

Polo Grupo Municipal do BNG, formúlase Enmenda, solicitando donde figura a palabra "Goberno da 
Nación", sexa substituído por "Gobemo do Estado". No parágrafo sexto da referida moción, eliminar a frase ". .. do noso pais". E, no apartado 2) do parágrafo nove, eliminar a palabra "especialmente". 

VOTACIÓN E ACORDO.- 
Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno acorda por unanimidade dos seus membros, sendo 

vinteún votos a favor (8 do PSdeG-PSOE, 7 do PP, 3 do BNG, 2 de RA e l de EU-IU), aprobar o texto da moción anteriormente transcrita, xunto coas enmendas presentadas polo Grupo Municipal do B.N.G.-
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Sendo as vinte horas e trinta e seis minutos, gárdase un minuto de silencio polas víctimas da violencia 
de xénero.- 

7.3).- MOCIÓN DO PSdeG-PSOE SOBRE O DIA OFICIAL DA MEMORIA D0 HOLOCAUSTO E PREVENCIÓN DOS CRIMES CONTRA A IIUMANIDADE.- 
ANTECEDENTES.- 

Moción do Grupo Municipal Socialista de data 21 de febreiro de 2005, á que da lectura o seu Voceiro, 
D. Emilio González Iglesias, que transcrita dí: 

"O Grupo Municipal Socialista, en base ó disposto nos artigos 9l .4 e 97 do Regulamento de 
Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das EntidadesLocais, presenta diante do Pleno da 
Corporación Municipal esta Moción para que, no aniversario da liberación do campo de exterminio de 
Auschwitz, no recordo de feitos acaecidos fai 60 años, permaneza sempre na nosa memoria como homenaxe ós 
cidadáns que padeceron persecución polas súas ideas, o pobo xudeu e os españois que deixaron a súa vida nos 
campos de concentración nazis; así como os deportados e aqueles que se viron abocados ó exilio, para que a 
persistencia deste recordo nos faga evitar que estes feitos vólvanse a repetir nunca máis, en base ós motivos e 
consideracións recollidos na seguinte EXPOSICIÓN DE MOTIVOS: 

O Consello de Ministros de 10 de decembro de 2004 adoptou o acordo de instituir o 27 de xaneiro 
como día Oficial da Memoria do Holocausto e a Prevención dos Crimes contra a Humanidade. A data elixida 
conmemora a liberación hai 60 anos do campo de exterminio de Auschuitz, símbolo como desgraciadamente 
tantos outros, (Mauthausen, Dachan, Buchenwald ...) da depravación e a ignominia á que pode cegar ó ser 
humano. Nestes campos de extenninio xunto á poboación xudía sufriron e morreron máis de 10.000 españois 
que fuxindo da Dictadura imposta tras a Guerra Civil, foron capturados polas tropas alemanas cando vivian 
exiliados en Francia. Tamén sufriron miles de cidadáns europeos e doutros lugares por razón do seu credo, raza 
ou ideas. 

A data do 27 de xaneiro servirá para honrar ós seis millóns de xudeus extenninados no holocausto 
nazi, tamén a máis de 10.000 españois que sufriron a deportación e morreron nos campos nazis. Será a data que 
nos recordará o que, con total seguridade, foi o maior crime cometido na historia da Humanidade por un 
Goberno, coa complicidade e o silencio do resto baixo o medo e o terror. 

Para que ese silencio non volva a mostrarse de maneira tan sonora, para que o esquezo non nos faga 
cómplices, a historia dos campos de exterminio nazi debería ser entendida por todos como unha sinistra seiño 
de perigo, ningén pensaba que aquelo podería acontecer en Europa, pero ocorreu. 

Ó principio foron exterminados os discapacitados, os "anorrnais" despois os xudeus (entre catro 
millóns e medio e seis millóns) rusos (máis de catro millóns), polacos, iugoslavos, checos, gregos, marroquis, 
arxelinos, franceses, italianos, españois, ingleses, autriacos, etc. Distintos grupos relixiosos (protestantes, 
católicos e testemuñas de Xehová ...), homosexuais, presos comúns, partisanos e brigadistas, e grandes grupos 
de persoas de etnia xitana. 

No horror do holocausto nazi morreron seis millóns de xudeus, e xunto a eles, miles de españois. 
Todos os superviventes, prometeron facer coñecer ó mundo os horrores vividos en estes campos para que a 
Humanidade non esquecera nin repetira, nunca máis, estes crimes. 

No caso dos españois esta misión foi durante décadas máis gravosas porque á maioria deles non 
puideron regresar o seu país. 

Temos un compromiso, unha esixencia democrática elemental para con eles, honrala Memoria de 
aqueles homes e mulleres que sufriron o maior crime contra a Humanidade, manténdose sempre atentos, e non



esquecer, para que estes feitos, nunca xamais, vólvanse a repetir. 

Por todo elo, sometemos á consideración do Pleno da Corporación esta MOCIÓN para que este adopte 
os seguintes ACORDOS: 

O Pleno do Concello de Redondela se suma á decisión do Goberno de España de instituir a data de 27 
de xaneiro como día Oficial da Memoria do Holocausto e a Prevención dos Crimes contra a Humanidade. 

O Pleno do Concello de Redondela solicita ás institucións que nesta data tamén sexan recordados 
sempre, de maneira singular, os máis de 10.000 españois que sufriron e morreron nos campos de exterminio 
nazis, os exiliados e todos aqueles que foron deportados ou perseguidos polas súas ideas." 

INTERVENCIÓNS.- 

- Engade o voceiro do PSdeG-PSOE, D. Emilio González Iglesias, a proposta de facer unha lembranza 
dos catro redondeláns que estíveron en campos de concentración. 

- O voceiro do BNG, D. Xose' Carlos Pazos Docampo, formula a seguinte enmenda á moción: 
Redactar o segundo parágrafo da proposta de acordo como segue: 

"O Pleno do Concello solicita das institucións que, nesta data, tamén sexan recordados sempre os máis 
de 10.000 españois deportados, perseguidos ou asasinados, e de maneira singular, os galegos e galegas que 
tamén morreron nestes campos de extenninio". 

E considera que existen certos erros, pois fálase de msos, cando en realidade eran soviéticos, e 
esquécese da persecución que sufriron os comunistas. Preténdese que a historia real sexa a oficial, pois xa é 
tempo de recuperar a memoria que se ocultou durante o franquismo. 

- A voceira do PP, D‘. Francisca Canal Gómez, solicita que se modifique o término anonnais por 
disminuídos e, nese caso, votarán a favor da moción. 

- O voceiro do PSdeG-PSOE, D. Emilio González Iglesias, contesta que o término anomiais vai entre 
comillas e cítase no contexto do nazismo, pois tal era a denominación que se empregaba. Se o término fora 
citado no contexto actual a voceira tería razón na súa petición, pero non é así, e dito cambio supón alterar o 
sentido da moción. 

- A voceira do PP, D“. Francisca Canal Gómez, insiste en que se debe modificar o término, e que ten 
libertade para aceptar ou rexeitar as mocións que presentan os demáis grupos. 

- O voceiro do PSdeG-PSOE, D. Emilio González Iglesias, acepta co obxecto de sumar apoios á 
moción, pero considera que a dificultade de entender a diferencia de contexto que ten a voceira do PP quizais 
sexa debido a que daquela estaban moí próximos a aqueles plantexamentos. 

- Ante a protesta da voceira do PP por esta manifestación, contesta o voceiro do PSdeG-PSOE que o 
que si é certo e que o Sr. Fraga asinou sentencias de morte. 

A voceira do PP, solicita que conste na acta esta intervención. 

VOTACIÓN E ACORDO.- 
Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno acorda por unanimidade dos seus membros, sendo 

vinteún votos a favor (8 do PSdeG-PSOE, 7 do PP, 3 do BNG, 2 de RA e l de EU-IU), aprobar o texto da



( gnamm do pmsnen' ¡a ) FONO N.° ............................... .. i 

Serie A N.° 1177821 

moción anterionnente transcrita, xunto coa enmenda presentada polo Grupo Municipal do B.N.G., e a 
substitución do término "anorrnais" por disminuidos proposto pola voceira do PP.- 

7.4.- MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PSdeG-PSOE SOBRE A ENTRADA EN VIGOR D0 PROTOCOLO DE KIOTO.- 
ANTECEDENTES.- 

Polo voceiro do PSdeG-PSOE, D. Emilio González Iglesias, dase lectura ó contido da moción de data 
21 de febreiro de 2005, que se transcribe a continuación: 

"No ano 2005 é, para o Protocolo de Kioto, un ano clave. Tras a ratificación do Tratado por Rusia, e 
tal e como queda establecido no propio Protocolo, a súa entrada en vigor producirase o próximo l6 de febreiro. 

Coa ratificación por unanimidade do Protocolo de Kioto por parte do Congreso dos Deputados, 
España adquiriu un compromiso internacional de limitación do incremento das súas emisións de Gases de 
Efecto Invernadoiro (GEI). O termo medio das emisións no periodo 2008-2012 non poden superar en máis de 
un 15% as do ano base 1990. Este compromiso forma parte do da Unión Europea no seu conxunto, que 
contempla unha reducción do 8% no mesmo periodo. 

Non obstante, é un feito que, debido a un desenvolvemento económico non baseado na eficiencia 
enerxética e á insuficiencia das medidas de mitigación acometidas ata o presente, as emisións de GEI atópanse 
nunha senda de rápido aumento que compromete gravemente as posibilidades de España de cumprir o 
compromiso. Segundo o último inventario publicado, no ano 2002 o aumento das emisións superaba xa o 39%. 

Cumprir con Kioto significa que España adopte como obxectivo estratéxico o aforro e a eficiencia no 
consumo de enerxía. 

Ademáis, España ten un potencial só parcialmente explotado para o desenvolvemento das enerxías 
renovables. As enerxías renovables non só permiten diversificar o abastecemento enerxético con recursos 
autóctonos, senón que ademáis o fan con tecnoloxías non contaminantes o que o seu desenvolvemento deixa un 
notable valor engadido no tecido industrial español. 

É por tanto preciso establecer, dende tódolos ámbitos de decisión política e xestión administrativa, un 
compromiso real coa reducción de emisión de gases de efecto invernadoiro, a través do fomento de políticas de 
aforro e eficiencia enerxética, o impulso das enerxías renovables, da mobilidade sostible, en suma, a 
incorporación dos criterios de sostibilidade en tódalas políticas municipais, con especial incidencia naquelas 
que poden reducir substancialmente a emisión de gases de efecto invernadoiro nos denominados sectores 
difusos. 

É por iso que consideramos que a aposta dos concellos por modelos de desenvolvemento que supoñan 
un compromiso claro coa sostibilidade é un dos instrumentos principais da loita contra o cambio climático. 

Por todo elo, sometemos á consideración do Pleno da Corporación esta Moción para que este adopte 
os seguintes acordos: 

l.- O Concello comprométese a establecer como obxectivo a loita contra o cambio climático, apoiando 
e fomentando todas aquelas iniciativas, tanto públicas como privadas, que supoñan o desenvolvemento de 
instrumentos e mecanismos destinados á reducción das emisións de Gases de Efecto invernadoiro (GElS) de 
fontes difusas. 

2.- 0 Concello comprométese a participar en todos aqueles foros que se constitúan co obxecto de 
establecer políticas sostibles que supoñan a reducción dos GElS, o fomento da eficiencia e o aforro enerxético,



o desenvolvemento de fontes de enerxías renovables e o impulso da mobilidade sostible. 

3.- Os mecanismos para consecución dos obxetivos de loita contra o cambio climático deberán 
implicar ao conxunto das politicas do municipio, e non unicamente as que se desenvolven dende a área de 
Medio Ambiente, con especial atención ás políticas urbanísticas de mobilidade. 

4.- O Concello comprométese, ao máis alto nivel institucional, na consecución dos acordos propostos 
na presente moción." 

INTERVENCIÓNS.- 

- Polo voceiro do Grupo Municipal do BNG, formúlase a seguinte enmenda á presente Moción: 

"Incluir un parágrafo no punto l do acordo: 

Ao tempo o Concello comprométese a solicitar das institucións con competencias a ampliación do 
Protocolo de Kioto a sectores hoxe non contemplados, en especial o transporte, para así aplicar medidas 
destinadas á mobilidade sostíbel. 

O punto 2. Substituílo por: 
O Concello comprométese a realizar campañas de divulgación do Protocolo de Kioto entre a 

sociedade, fundamentalmente entre a poboación estudiantil nos centros de ensino; ademáis de participar en 
todos aqueles foros que se constitúan co obxecto de establecer políticas sostíbeis que supoñan a reducción dos 
GEIS, o fomento da eficiencia e o aforro enerxético, asi como o desenvolvemento de fontes de enerxia 
renovábeis. 

Rematar o punto 3, seguindo o texto orixinal: 

con especial atención ás políticas urbanísticas: posibilitando a incorporación de novas fontes de 
enerxía renovábel nas futuras construccións. 

E no punto 4, engadir: 

Enviar o presente acordo ao Goberno Central e Presidencia da Xunta de Galiza." 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno acorda por unanimidade dos seus membros, sendo 
vinteún votos a favor (8 do PSdeG-PSOE, 7 do PP, 3 do BNG, 2 de RA e l de EU-IU), aprobar o texto da 
moción anteriormente transcrita, xunto coa enmenda presentada polo Grupo Municipal do B.N.G.- 

ROGOS E PREGUNTAS: 
- D. FERMÍN ALFAYA PAZ, como Concelleiro do Grupo Municipal do Partido Popular, fonnula os 

seguintes rogos: 

l.- Anos atrás colocouse unha sinal de parada de taxis coa súa correspondente cabina telefónica na rúa 
Xeral Rubín. 

Rogo: a súa retirada ó queda-la parada sen realizar.
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2.- Os canastros da rúa Picota presentan unha mala conservación e case en ruinas algúns deles. Tendo 
en conta, ademáis, que se recomenda a súa visita para os turistas, 

Rogo: Que se fagan as xestións axeitadas cos veciños, donos dos canastros, para evita-la súa 
desaparición. 

3.- O terreo que se vai destinar para o futuro Auditorio está cheo de lixo e matogueira. 
Rogo: Que, tendo en conta o paseo que temos arredor, se leve a cabo a súa limpeza. 

4.- A iluminación da rúa Xeral Rubín é moi deficiente, pois somentes a posúe nunha das súas 
beirarrúas. 

Rogo: Se poñan farolas onde sexan máis necesarias. 

5.- É claro que vai medrando o problema do aparcamento nas zonas máis céntricas da vila. 

Rogo: Polo tanto, se faga un estudio para mira-la necesidade e rentabilidade de facer un novo 
aparcamento subterráneo, que podería ir na zona da feira." 

- O Sr. Alcalde, toma nota dos rogos.- 

- A voceira do Grupo Municipal do PP, D'. Francisca Canal Gómez, pregunta polo procedemento e os 
criterios nos que se basea o grupo de goberno para esixir ós veciños aportacións para executar o saneamento. 
Considera que debe tramitarse un expediente. 

Resposta o Concelleiro delegado de Medio Ambiente, D. Xose' Carlos Pazos Docampo, manifestando 
que xa lle ten explicado esta cuestión á voceira do PP. Os veciños de Quintela, e de O Viso, realizaron achegas 
voluntarias co obxecto de completar o saneamento. 

E, non habendo máis asuntos que tratar, pola Presidencia dase por rematada a presente 
sesión, sendo as nove horas e dez minutos da data fixada no encabezamento, en proba de todo o que, se extende 
a presente acta, que se inscribiu no Libro dende a volta do folio núm. 163 do Papel Timbrado da Comunidade 
Autónoma de Galicia, Serie A n° 1177813 ata o folio núm. 172 do Papel Timbrado da Comunidade Autónoma 
de Galicia, Sería An° 1177822, de todo o que, como Secretaria, DOU FE.- 

O ALCALDE A SECRETARIA XERAL 

XAIME REI BARREIRO ANA ISABEL DEL CERRO DEL RIO


